

1- Write a paragraph about the importance and the benefits of volunteering.
(Text Book-p.11)

اكتب موضوع حول أهمية وفوائد العمل التطوعي.

The benefits of volunteering can be enormous. Volunteering can help you make new friends, learn new skills and advance your career. Researches also say that most volunteers enjoy good health, fitness and feel less stressed. To sum up, by volunteering you can make a huge difference to your life and to others' lives.

للتطوع فوائد هائلة. حيث يساعدك العمل التطوعي في تشكيل أصدقاء جدد، وتعلم أشياء جديدة، وتطوير حياتك المهنية. كما تقول الأبحاث أن أغلب المتطوعين يتمتعون بصحة جيدة ولياقة بدنية ويسعدون بتواتر أقل. باختصار، يمكنك خلال العمل التطوعي إحداث فرق كبير في حياتك وفي حياة الآخرين.

2- Ahmed is your neighbour. He has a problem with his legs, he can't walk. You always see him watching you sadly playing with your friends. Think of an idea to help him and write the steps you will follow to solve his problem. (Text Book – p.16)

يعاني جارك أحمد من مشكلة في ساقه، فهو لا يستطيع المشي. حيث تراه دائمًا يشاهدك بحزن وأنت تلعب مع أصدقائك.

فكر بفكرة ما لمساعدته واتكتب الخطوات التي ستبعها لحل مشكلته.

Ahmed is my neighbour. He can't walk. I always see him watching me sadly playing with my friends. So, we thought of some ideas to help him. First, we will choose games that he can play like chess. Second, when we play football, we'll ask him to be the referee. Finally, we can go to the library together and read stories. I hope that he will have fun with us.

يعاني جارك أحمد من مشكلة في ساقه، فهو لا يستطيع المشي. حيث تراه دائمًا يشاهدك بحزن وأنت تلعب مع أصدقائك. لذلك فكرنا ببعض الأفكار لمساعدته، أو لا، سنختار ألعاب يستطيع لعبها مثل الشطرنج. ثانية، عندما نلعب كرة القدم سنطلب منه أن يكون الحكم. أخيراً، نستطيع أن نذهب للمكتبة معاً ونقرأ القصص. أمل أنه سوف يستمتع معنا.

3- Think of a job you would like to have in the future and how it will make a difference to your life and to other's lives. (A.B – p. 9)

فكر بمهنة ترغب بممارستها في المستقبل وفكرة كيف ستتحقق تغيير في حياتك وفي حياة الأشخاص من حولك.

I would like to be a doctor because I like to help the sick, especially the poor little kids who can't pay for their treatment. I would like to stop their pain and help them live a healthy and normal life.

I hope I can do that one day. I will do my best and study hard to be that person who can make a difference and can make the world a better place without pain.

أرغب بأن أصبح طبيب لأنني أرغب بمساعدة المرضى، وخاصة الأطفال الصغار الفقراء الذين لا يستطيعون تحمل نفقات العلاج. كما أرغب بإيقاف المهم ومساعدتهم على التمتع بحياة صحية وطبيعية. أمل بأن أستطيع القيام بذلك يوماً ما. سأبذل كل ما بوسعي وسأدرس بجد لكون ذلك الشخص الذي يستطيع صنع تغيير كما يستطيع جعل العالم مكان أفضل وبدون ألم.

4- "Before I help you, you have to promise that you will help three other people in need when you can." Think of a personal initiative that you can launch to help your community. Write about how you and your friends are going to apply it. A.B (p.15)

"قبل أن أساعدك، عليك أن تتعه بأنك ستساعد ثلاثة أشخاص آخرين محتاجين عندما تستطيع ذلك." فكر في مبادرة شخصية يمكنك إطلاقها لمساعدة مجتمعك. اكتب عن كيفية تطبيقك أنت وأصدقاؤك لها.

I will start an initiative with my friends at school to protect the environment by recycling paper. Our motto is "Save paper, save the Earth." First, we'll announce for our initiative on Facebook. Then we'll divide the work. Some volunteers will collect the old paper while others will take it to the factory. Finally, we'll give the recycled paper to schools in the poor areas.

سأبدأ بمبادرة مع أصدقائي في المدرسة لحماية البيئة من خلال إعادة تدوير الورق. شعارنا "عندما تحافظ على الورق، فأنت تحافظ على الأرض". أولاً، سعلن عن مبادرتنا على الفيس بوك. بعد ذلك سنقسم العمل، فبعض المتطوعون سيجمعون الورق القديم بينما الآخرون سيأخذونه إلى المصنع. أخيراً، سنعطي الورق المعاد تدويره إلى المدارس في الأماكن الفقيرة.

In my class, some students are not good at some subjects as they didn't go to school for two years because of the war. So, some of my friends and I have an initiative to help them. First, we'll ask them to come to school on holidays. Second, we'll divide the work. I'll help the students who are not good at English, while my friends will help them in the other subjects. Finally, they have to promise us that they will help other students when they get better.

يوجد في صفنا بعض الطلاب من هم ليسوا جيدين كفاية في بعض المواد الدراسية حيث أنهم انقطعوا عن المدرسة لمدة عامين بسبب الحرب. لذلك قمت أنا وبعض من أصدقائي بمبادرة لمساعدة هؤلاء الطلاب. أولاً، طلبنا منهم أن يأتوا إلى المدرسة في أيام العطل. ثانياً، سنقوم بتقسيم العمل. حيث سأقوم بمساعدة الطلاب الضعاف في اللغة الإنجليزية، بينما سيساعدونهم أصدقائي في المواد الأخرى. وأخيراً، يجب عليهم أن يعودوا بأنهم سوف يساعدون طلاب آخرين عندما يتحسنون.

5- Imagine how your future house will be and write a paragraph about it.

OR: Write an email to your friend telling him about your future house:

* اكتب ملخصاً تصف فيه كيف سيكون منزلك المستقبلي.
 أو: اكتب بريد إلكتروني تصف فيه كيف سيبدو بيتك المستقبلي.

My future house will be beautiful and modern. It will have all the things that people need to live a comfortable life. First, it will be located in a quiet area. Second, it will have many large rooms with wide windows so I can see my nice garden, which will be full of long trees and rare flowers. Finally, a robot will do all the housework in my future house.

Actually, my future home will be very comfortable to live in.

سيكون منزلي المستقبلي جميل وعصري. حيث سيكون فيه كل الأشياء التي يحتاجها الناس للعيش حياة مريحة. أولاً: سيكون في منطقة هادئة. ثانياً: سيكون فيه العديد من الغرف الكبيرة بنوافذ عريضة حيث يمكنني بذلك رؤية حديقتي الجميلة والمليئة بالأشجار الطويلة والأزهار النادرة. وأخيراً سيقوم رجل آلي بالأعمال المنزلية. في الواقع سيكون منزلي المستقبلي مريحاً جداً للعيش فيه.

6- Write a short paragraph about the planes of the future. Include both facts and opinions

about this means of transport. Workbook (P.25)

اكتب ملخصاً حول الطائرات في المستقبل. متضمناً حقائقاً وآراءً حول وسيلة النقل هذه.

Nowadays, planes means of transportation will be the fastest in the future. I think they will be as fast as light because they will be autonomous or with a robot to fly them. Moreover, future planes will be ecological because they will use solar power and we will have personal planes instead of cars. Finally, future planes will be safer and more comfortable.

في أيامنا هذه الطائرات هي أسرع وسائل النقل وكما أنها ستكون أسرع في المستقبل. أعتقد أنها ستكون بسرعة الضوء لأنها ستكون بدون طيار أو سيقودها رجل آلي. كما أن طائرات المستقبل ستكون بيئية لأنها ستستخدم الطاقة الشمسية. وأخيراً سيكون هناك طائرات شخصية بدلاً من السيارات. وباختصار إن الطائرات المستقبلية ستكون آمنة ومرحية أكثر.

7- Write about a decision you have made recently. What are the steps you have followed?

What was your decision about? When have you made it?

What was the result? How did you feel about it?

* اكتب عن قرار اتخذته مؤخراً. ما هي الخطوات التي اتبعتها؟

ماذا كان القرار؟ - متى اتخذته؟ - ما هي النتيجة؟ - كيف شعرت حاله؟

Last year, I was at school with all my friends. We were happy playing and having fun together. But in the exam, my marks were very bad, so I decided to leave school and stay away from my friends. At first, I started looking for a new school. Then, I started studying hard until my marks got better. After that, my parents allowed me to talk again with my friends. In brief, it was a hard lesson that I learnt a lot from.

السنة الماضية كنت في المدرسة مع جميع أصدقائي نمرح ونقضي وقتاً ممتعاً مع بعضنا البعض. لكن في الامتحانات كانت علاماتي سيئة جداً، لذلك قررت أن أغادر المدرسة وأن أبتعد عن أصدقائي. في البداية بدأت بالبحث عن مدرسة جديدة، ثم بدأت الدراسة بجد حتى تحسنت علاماتي. بعد ذلك سمح لي والدي بالتواصل من جديد مع أصدقائي. بالختصار: كان درس صعب ولكن تعلمت منه الكثير.

8- Write about your life in twenty years' time. Text Book (P. 25)

* اكتب عن حياتك بعد عشرين عاماً.

In twenty years' time, I will be over thirty years old. I will work for a famous company and I will get a lot of money. So, I will have a big house, a modern car and a big farm with a lot of various trees and many animals. In addition, I will learn Japanese because I will travel to Japan to know about their latest inventions. I think that my life after twenty years will be great.

بعد عشرين سنة سوف أصبح فوق الثلاثين سوف أعمل في شركة مشهورة وأحصل على الكثير من النقود. سوف يكون لدي منزل كبير وسيارة حديثة ومزرعة كبيرة مع الكثير من الأشجار المتنوعة والحيوانات بالإضافة سوف أتعلم اليابانية لأنني سأسافر لليابان لأتعرف على آخر اختراعاتهم أعتقد أن حياتي بعد عشرين عاماً سوف تكون رائعة.

9- Write a short biography about a famous person you know about. Workbook (p36)

Oprah Winfrey, born in 1954, is an American talk show host, actress, author and activist for children's rights. She was the richest African-American of the 20th century. By 2007, she was ranked as the most influential woman in the world. In her childhood, she suffered from poverty and faced many troubles. However, that didn't prevent her from being the most successful woman who helped many charities.

أوبيرا ونفري، ولدت عام 1954. وهي مقدمة برنامج حواري، وممثلة، ومؤلفة كتب، وناشطة لحقوق الأطفال. كانت أغنى أمريكية من أصل أفريقي للقرن العشرين. بحلول عام 2007، تم تصنيفها على أنها المرأة الأكثر تأثيراً في العالم. في طفولتها، عانت من الفقر وواجهت العديد من المشاكل. ولكن ذلك لم يمنعها من أن تكون المرأة الأكثر نجاحاً في العالم والتي ساعدت العديد من الجمعيات الخيرية.

10- Imagine that you are at school and you hear people making fun of someone in your class.

Write what you would do. Text Book (p44)

Bullying is a big problem at schools nowadays. A bully is someone who makes fun of a weaker person or treat them badly. If I were in a class and heard a student making fun of someone, I would defend them and ask my teachers for help. Also, I would talk to the bully and advise him to stop. In fact, we should all help in putting an end to this problem.

تعتبر ظاهرة التنمُّر من المشاكل الكبيرة التي تواجهها المدارس هذه الأيام. إن الشخص المتنمُّر هو الشخص الذي يسخر من الأشخاص الضعفاء أو يعاملهم بطريقة سيئة. بالنسبة لي، في حال كنت في الصف وسمعت أي شخص يسخر من شخصاً ما، سأدفع عنه، وأطلب المساعدة من المدرسين. أيضاً سأكلم مع الشخص الذي يقوم بالتنمُّر وأنصحه بإيقاف ذلك. في الحقيقة، يجب علينا جميعاً المساعدة في وضع حد لهذه المشكلة.

Bullying is increasing a lot nowadays and it's a very bad behavior. There are many bullies at our school. Yesterday, I heard some students bullying a student because of his old clothes. So, I decided to defend him. First, I told him that I'm on his side. Then, I told the teacher and she asked them to stop bullying. Finally, I launched an initiative to stop bullying.

تعتبر ظاهرة التنمُّر من الظواهر المنتشرة كثيراً في أيامنا هذه. ويوجد العديد من المتنمُّرين في مدرستنا. حيث سمعت البارحة بعض الطلاب يتذمرون على طالب بسبب ثيابه القديمة. لذلك قررت مساعدته. أولاً: أخبرته أنني أسانده. ثم أخبرت المعلمة والتي طلبت منهم أن يتوقفوا عن السخرية منه. وأخيراً أطلقت مبادرة لإيقاف التنمُّر.

11- Write a paragraph about a pleasant experience you've been through.

Write about a visit you have made. Progress Test (I) – (p41)

Last week, my family and I visited our friends in Ornah. It's a village by the mountains. When we arrived there, they welcomed us and they were very nice. After we talked about many things, we had a great lunch. After lunch, I went out for a walk. Then, I saw some villagers picking up apples from their fields. I started helping them. At last, they gave me some apples and I was so happy. I will never forget that experience.

الأسبوع الماضي زرت مع عائلتي أصدقائنا في عرنة. إنها قرية قرب الجبال. عندما وصلنا لها، رححوا علينا كثيراً وكانوا لطفاء جداً. وبعد أن تحدثنا عن عدة مواضيع تناولنا غداء رائع. بعد الغداء، ذهبت لأنمشي. ثم رأيت بعض الفرويون يقطفون التفاح من حقولهم. بدأت أساعدهم. وأخيراً أعطوني بعض التفاح و كنت سعيداً كثيراً. لن أنسى تلك التجربة أبداً.

12- Many species of animals are in danger.

In your opinion, what are the ways we can adopt to protect animals on the edge of extinction?

Write a paragraph of no more than 80 words. Workbook – P.51

سلالات عديدة من الحيوانات مهددة بالخطر.

يرأيك، ما هي الطرق التي يمكننا اتباعها لحماية الحيوانات المهددة بالانقراض

Many animals are in danger of extinction because of hunting and habitat loss. However, there are many things that we can do to protect them. First, we have to protect their habitats and stop cutting down trees. Also, we have to offer them more nature reserves. To keep them safe, there must be strict rules to stop illegal hunting. I think that protecting animals is our duty.

هناك العديد من الحيوانات المهددة بالانقراض بسبب الصيد وفقدان المسكن. لكن يوجد أشياء عديدة يمكننا القيام بها لحمايتهم. أولاً: يجب علينا حماية مسكنهم وإيقاف قطع الأشجار، كما يجب علينا أيضاً أن نوفر المحميات الطبيعية لهم.

لنبقيهم آمنين، يجب وضع قوانين صارمة لإيقاف الصيد المخالف للقانون. أعتقد أن حماية الحيوانات هي من واجبنا.

13- Write about the important moments in your life.

Something happy you passed by, something sad happened to you and moments you felt you

lived on the edge. Textbook – P. 63

اكتب عن اللحظات الحاسمة أو الهامة في حياتك.

شيء سعيد مررت به، وشيء حزين حدث لك، ولحظات كنت فيها على الهاوية.

During our lifetime, we have a lot of beautiful memories and sad ones. My beautiful memories were with my best friends and great teachers at primary school. They were the best days in my life.

But I couldn't forget once when I got lost and I was so afraid. Actually, I was on the edge until my family with all my friends found me crying alone.

I think both sad and happy memories enrich our life.

يوجد في حياتنا الكثير من الذكريات الجميلة والحزينة. ذكرياتي الجميلة كانت في المرحلة الابتدائية مع أصدقائي المفضلين وأساتذتي الرائعين. كانت أفضل أيام حياتي.

لكنني لا أستطيع أن أنسى ذات مرة عندما ضفت و كنت خائفاً جداً. في الواقع، كنت عندها على الهاوية إلى أن وجدتني عائلتي وأصدقائي وحيداً أبكي. أعتقد أن كل الذكريات الحزينة والسعيدة تغنى حياتنا

14- Write a paragraph why some people like to try adventures. Workbook – P.57

اكتب موضوعاً تشرح فيه لماذا يحب بعض الأشخاص القيام بالمخاطر.

Adventures make life more interesting. Some people like adventures for different reasons. Some like to be famous while others find life boring, so they try to make some changes to their daily routine by adventures.

I think adventures are good to spice up our life with some special moments, but we mustn't risk our lives to do that because life is precious.

المغامرة تجعل حياتنا أكثر متعة، بعض الناس يحبون المغامرة لأسباب مختلفة. البعض يحب أن يكون مشهور بينما آخرون يجدون حياتهم مملة لذلك يحاولون تغيير الروتين اليومي لحياتهم من خلال المغامرة.

أعتقد أن المغامرات أمر جيد لإغناء حياتنا ببعض اللحظات المميزة، لكن لا يجب أن نخاطر ب حياتنا لفعل ذلك لأن الحياة ثمينة.

15- Write a paragraph about the following.

Where do you find happiness? Textbook – P.50

اكتب ملخصاً عن الفكرة التالية

أين تجد السعادة؟

Happiness doesn't mean the same for all people. Some people find their happiness in making money.

For me, happiness means to be in good health because when you have your health, you can work hard and do your best to be a successful and useful member in your society. I think that good health is the key for happiness, not money because money can't buy happiness.

السعادة لا تعني نفس الشيء لجميع الناس. فالبعض يجدون سعادتهم بجمع المال. أما بالنسبة لي، فالسعادة تعني أن تكون بصحة جيدة لأنك عندما تكون معافى، تستطيع العمل بجد والقيام بأفضل ما لديك لتكون فرد ناجح ومفيد في مجتمعك. أعتقد أن الصحة الجيدة هي المفتاح لتحقيق السعادة وليس النقود لأننا لا نستطيع شراء السعادة بالنقود

16-Write a diary about what you do to manage and organize your time.

Activity Book (69)

Time is very important, so we should manage it carefully and we shouldn't waste it.

Every day, I get up at six o'clock. I always have breakfast at half past six. Then, I go to school at seven. I come back home at two o'clock. I often have lunch and then have some rest.

In the evening, I study and do my homework. I usually chat with my friends in my free time. I never go to bed late.

اكتب مذكرة يومية حول ما تفعله لإدارة وتنظيم وقتك

الوقت مهم جداً لذا لا ينبغي علينا أن نضيع وقتنا ونديره بعانياً. كل يوم استيقظ في الساعة السادسة أتناول الفطور دائمًا في السادسة والنصف ثم أذهب إلى المدرسة في السابعة. أعود إلى المنزل في الساعة الثانية وغالباً ما أتناول الغداء وأخذ قسطاً من الراحة. وفي المساء أبدأ الدراسة وأقوم بأداء واجبتي المدرسية. عادة في أوقات فراغي أتحدث مع أصدقائي. أنا لا أذهب للفراش متأخراً أبداً.

17- Your friend always cheats in the exam. Write about this bad behaviour and give some advice.

Activity Book – Page (63)

My friend doesn't study but he gets high marks, because he cheats. He doesn't feel happy because everyone knows that he cheats and no one respects him. I always advise him not to cheat because it is a bad behavior and I told him that he should study instead of cheating because he misses a lot of information.

صديقك يغش دائمًا في الامتحانات اكتب عن هذا السلوك السيء وقدم بعض النصائح.

صديقلي لا يدرس لكنه يحصل على درجات عالية لأنه يعيش هولاً يشعر بالسعادة لأن الجميع يعلم بأنه يعيش ولا يحترمه أحد. دائمًا ما أنسكه لأن لا يعيش لأنه تصرف سيء وأن يدرس بدلاً من أن يعيش لأنه يفتقد إلى الكثير من المعلومات

18- Imagine you have a friend living on another planet. Write an email to tell him/ her about your life on Earth.

What things would you like to mention? What technology has the Earth reached? What would you like to ask him about? Activity Book – Page (75)

To Alberto

From Sami

I'm writing to tell you about our life on earth. We live in different countries but we can communicate with each other easily. We go to schools and universities to learn. Our technology is advanced. We have fast planes, cars, buses to move from place to another. What about you? Do you go to school? How do you travel?

Write me soon and tell me about your planet.

See you soon.

Sami

تخيل أن لديك صديق يعيش على كوكب آخر اكتب بريدا الكترونيا لإخباره أو لإخبارها عن حياتك على الأرض. ما الأشياء التي تحب أن تشير إليها؟ ما التكنولوجيا التي وصل إليها كوكب الأرض؟ بماذا ترغب أن تسأله؟

إلى البرتو

من سامي

أنا أكتب لأخبرك عن حياتنا على كوكب الأرض. نعيش في بلدان مختلفة لكننا نستطيع أن نتواصل مع بعضنا بسهولة. نذهب إلى المدارس والجامعات لنتعلم. التكنولوجيا لدينا متقدمة لدينا طائرات سريعة وسيارات وحافلات لتنقل من مكان إلى آخر. ماذا عنك؟ هل تذهب إلى المدرسة؟ كيف تتسافر؟ راسلني قريبا وأخبرني عن كوكبك أراك قريبا.

سامي

19- Write a paragraph about an event or a celebration you've been to or read about.**Activity Book – Page (81)**

A month ago I went with my family to a beautiful village to attend a celebration there. It was the "Spring Celebration". All the villagers were celebrating by wearing bright clothes and dancing while singing traditional songs. They invited us to share their celebration. In the end, we ate delicious food. It was the best experience I've ever had because I learned many traditional songs.

اكتب مقطعاً عن حدث أو احتفال ذهبته إليه أو قرأت عنه.

من مدة شهر ذهبت مع عائلتي إلى قرية جميلة لحضور احتفال. كان احتفال الربيع. كل القرويين كانوا يرتدون ملابس براقة وكانوا يرقصون وهم يغنون أغاني تقليدية. قاما بدعوتنا لمشاركة معهم الاحتفال. في النهاية تناولنا طعام لذيذ لقد كانت أفضل تجربة حصلت عليها لأنني تعلمت منه الكثير من الأغاني التقليدية.

20- Write a letter to a pen pal who is living abroad. Activity Book Page (88)**Hi Salwa!**

How are you and how is your family?
I want to tell you that I am doing well at school. I love all subjects, but my favourite one is English. What languages do you study at school? Have you met any new friends?
Please, write me soon and tell me about your new house, school and your new life there.
We miss you so much.

See you soon

Sally

اكتب رسالة لزميلك المقيم خارج البلاد
مرحبا سلوى

كيف حال عائلتك؟

أريد أن أخبرك بأني جيدة جدا في المدرسة أحب جميع المواد لكن المادة المفضلة لدي هي اللغة الإنجليزية. ماهي اللغة التي تدرسينها في المدرسة؟ هل قابلتني أصدقاء جدد؟ رجاءً اكتب لي قريبا وأخبريني عن منزلك الجديد ومدرستك وحياتك الجديدة هناك.

نحن نفتقدك كثيرا
أراك

21- Your friend complained about her teenage son's behaviour. Give her some advice.**Student's Book – Page (73)**

My friend always complains about her teenage son's behaviour. So, I gave her some advice. First, I advised her to listen to him carefully and talk to each other as friends. Second, it is better to encourage him to depend on himself to be a responsible person who knows all his rights and duties. I added that they should spend more time together. Finally, I advised her that she should always show him care and love.

صديقتك تشتكى من تصرفات ابنها المراهق. اعطها بعض النصائح.

صديقتي دائماً تشتكى من تصرفات ابنها المراهق. لذا اعطيتها بعض النصائح. أولاً أنصحها أن تستمع له جيداً ويتحدثون مع بعضهم كأصدقاء. ثانياً من الأفضل أن تشجعه ليعتمد على نفسه ليكون شخص مسؤول يعرف كل حقوقه وواجباته. وأضفت أنه ينبغي أن يقضوا وقتاً أكثر مع بعضهم أخيراً نصحتها بأنه ينبغي عليها أن تظهر له دائماً الاهتمام والحب.

22- You are abroad. How do you stay connected with your family and friends.

Student's Book – Page (88)

When I started travelling, I used many ways to stay connected with my family and friends. It was an exciting experience when I was able to talk with my friends through the Internet by using video calls. When I missed my mother's voice, I used to use Skype. So, I could use the camera to hear her soft voice and see her lovely face. I also used to send my birthday cards on WhatsApp. I think that the Internet has many good ways stay in contact with different people from all over the world.

أنت خارج البلاد. كيف تبقى على اتصال مع عائلتك وأصدقائك.

عندما سافرت استخدمت عدة طرق لأبقى على تواصل مع عائلتي وأصدقائي. لقد كانت تجربة ممتعة عندما تمكنت من الحديث مع أصدقائي من خلال الانترنت باستخدام مكالمة الفيديو. اعتدت أن استخدم السكايب عندما افتقد إلى صوت أمي. لذلك أستطيع أن استخدم الكاميرا لاستمع إلى صوتها الناعم وأرى وجهها الجميل. أيضاً اعتدت أن أرسل بطاقات عيد ميلادي على الواتس آب. أعتقد بأن الانترنت له العديد من الطرق الجيدة لتبقى على اتصال مع مختلف الناس في كل أنحاء العالم.

